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BR.0002.12.2012 

 
 

Protokół Nr XXVIII/2012 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 6 grudnia 2012 r. 
 
 
Sesję rozpoczęto o godzinie 16.00, a zakończono o godzinie 21.15. Z ustawowego składu 
Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło udział 21 radnych; lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca Prawny, 
Skarbnik, Dyrektor SAPO, Dyrektor GOPS, Kierownik CRKF Akwen, Sołtysi, Przewodniczący 
Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXVII sesji. 
4. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Czerwonak na 2012 r. 
5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czerwonak. 
6. Uchwała w sprawie opłaty od posiadania psów na 2013 rok. 
7. Uchwała w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych. 
8. Uchwała w sprawie podziału Gminy Czerwonak na stałe obwody głosowania. 
9. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez 

przedszkola publiczne prowadzone przez Gminę Czerwonak. 
10. Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie regulaminu 

udzielania pomocy materialnej dla uczniów. 
11. Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie określenia zasad 

ustalania wysokości stawek opłaty targowej oraz zarządzenia jej poboru w dr 
12. odze inkasa. 
13. Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie regulaminu 

korzystania z kąpieliska „Akwen Tropicana” w Owińskach. 
14. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Miękowo. 
15. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Mielno. 
16. Dyskusja nad budżetem gminy na 2013 rok. 
17. Wolne głosy i wnioski. 
18.  Zamknięcie sesji. 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk zgłosił propozycję wprowadzenia do porządku 
obrad uchwały w sprawie: zmiany uchwały Rady Gminy Czerwonak nr 192/XXV/2012 z dnia 
20.09.2012 roku w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Międzygminnego „Gospodarka 
Odpadami Aglomeracji Poznańskiej”. Zmiana uchwały jest konieczna ze względu na 
Rozstrzygnięcie Nadzorcze Wojewody Wielkopolskiego. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zaproponował, aby uchwała została 
wprowadzona w punkcie 6 porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski zgłosił propozycję 
wprowadzenia do porządku obrad zmiany planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 r. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zaproponował, aby zmiana planu pracy 
Komisji Rewizyjnej została wprowadzona w punkcie 14 porządku obrad. 
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Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie zmianę porządku 
obrad. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Zmieniony porządek 
obrad został przyjęty 18 głosami przy 1 wstrzymującym się. 
 
Porządek obrad po zmianach: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXVII sesji. 
4. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Czerwonak na 2012 r. 
5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czerwonak. 
6. Uchwała w sprawie: zmiany uchwały Rady Gminy Czerwonak nr 192/XXV/2012 z dnia 

20.09.2012 roku w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Międzygminnego 
„Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej”. 

7. Uchwała w sprawie opłaty od posiadania psów na 2013 rok. 
8. Uchwała w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych. 
9. Uchwała w sprawie podziału Gminy Czerwonak na stałe obwody głosowania. 
10. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez 

przedszkola publiczne prowadzone przez Gminę Czerwonak. 
11. Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie regulaminu 

udzielania pomocy materialnej dla uczniów. 
12. Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie określenia zasad 

ustalania wysokości stawek opłaty targowej oraz zarządzenia jej poboru w drodze inkasa. 
13. Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie regulaminu 

korzystania z kąpieliska „Akwen Tropicana” w Owińskach. 
14. Zmiana planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 r. 
15. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Miękowo. 
16. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Mielno. 
17. Dyskusja nad budżetem gminy na 2013 rok. 
18. Wolne głosy i wnioski. 
19. Zamknięcie sesji. 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu XXVII sesji. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie protokół XXVII sesji. 
W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Protokół został przyjęty 19 
głosami przy 1 wstrzymującym się. 
 
Ad.4. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Czerwonak na 2012 r. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła projekt w/w uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera poinformowała, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad.5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Czerwonak. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła projekt w/w uchwały i dokonała korekty 
związanej z błędem pisarskim. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera poinformowała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 20 głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Ad.6. Uchwała w sprawie: zmiany uchwały Rady Gminy Czerwonak nr 192/XXV/2012 z dnia 
20.09.2012 roku w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Międzygminnego „Gospodarka 
Odpadami Aglomeracji Poznańskiej”. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk uzasadnił projekt w/w uchwały. 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zwrócił się do Zastępcy Wójta, aby 

przedstawił stawki za odpady. 
Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, że stawka będzie ustalana metodą „na 

osobę”. Jeśli dojdzie do zmiany ustawy to będzie analizowana zmiana metody. Została 
zlecona ekspertyza, która ma wykazać, czy przy zastosowaniu metody „na osobę” można np. 
trzecie lub czwarte dziecko zwolnić z opłaty. Stawka została ustalona w przypadku odpadów 
segregowanych na kwotę 15,64 zł, a w przypadku odpadów niesegregowanych na kwotę 
21,00 zł. Zgodnie z założeniem, które zostało przyjęte, 15% osób nie będzie płaciło za odpady. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zapytał czy opłata będzie pobierana od każdej 
zameldowanej osoby. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiedział, że ustawa mówi o metodzie „na 
osobę” nie określając czy chodzi o zameldowanie czy o zamieszkanie. Ustawa dopuszcza też 
metodę „metrów kwadratowych” polegającą na obliczaniu wysokości opłaty od 
powierzchni zamieszkałej, która nie została doprecyzowana oraz metodę „metrów 
sześciennych wody”. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zapytał o następujące kwestie: 
- jakie będą realne możliwości weryfikacji liczby osób, czy będzie możliwe połączenie metody 
„na osobę” i metody „metrów sześciennych wody”; 
- w przypadku opłaty za śmieci segregowane problem palenia śmieci w piecach nie zostanie 
rozwiązany. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiedział na pytania radnego: 
- ustawa nie dopuszcza możliwości mieszania metod; 
- prawdopodobnie jeśli ktoś będzie płacił niezależnie od ilości śmieci to nie będzie ich palił, 
ale jeśli wynika to z ubóstwa i pali śmieciami, bo nie ma czym, to problem będzie nadal 
istniał. 

Radny Janusz Andrzejewski wyraził dezaprobatę, ponieważ uchwała nie była 
przedmiotem obrad na Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 

Radny Andrzej Moczulski powiedział, że założenie, iż 10-20% osób nie będzie płaciło 
wymusi większe opłaty. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, że: 
- 2 miesiące temu została podjęta ta sama uchwała, a potrzeba ponownego jej uchwalenia 
wynika z rozstrzygnięcia Wojewody Wielkopolskiego; 
- założenie o ilości osób, które nie będą płaciły, musi zostać przyjęte, ponieważ może się 
okazać, że gmina musi dopłacić z budżetu za mieszkańców. 
 Sołtys wsi Kicin Helena Stachowiak stwierdziła, że planowane opłaty za śmieci są zbyt 
drogie i otrzymuje z tego powodu liczne telefony od zaniepokojonych mieszkańców. 
 Sołtys miejscowości Czerwonak II Tadeusz Wojciechowski zapytał o jakiej ilości śmieci 
jest mowa. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiedział, że dzięki ustawie można ustalić 
rzeczywistą cenę śmieci. Zgodnie z ustawą wszystkie części składowe wliczane są w cenę 
śmieci, tj. transport, rekultywacja itp. Na dzień dzisiejszy nie ma możliwości dopłaty do 
mieszkańców. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych zapytała czy śmieci segregowane 
będą składowane w kubłach czy nadal w workach, co będzie miało przełożenie na cenę 
śmieci. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiedział, że te kwestie są obecnie 
doprecyzowywane. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zapytał czy Zgromadzenie będzie 
funkcjonowało w przypadku, gdy wójt, burmistrz, prezydent miasta zostanie odwołany ze 
stanowiska. 
 Radca Prawny Ewa Gąsiorek odpowiedziała, że w takim przypadku Zgromadzenie 
będzie funkcjonowało. 
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 Sołtys Tadeusz Wojciechowski wyraził swoje obawy, że skoro nie będzie określona ilość 
śmieci, za którą się płaci, mieszkańcy będą nadprogramowo produkowali śmieci. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 12 głosami przy 9 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad.7. Uchwała w sprawie opłaty od posiadania psów na 2013 rok. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła projekt w/w uchwały i poinformowała, 
że ponowne jej uchwalenie związane jest z uchwałą RIO o nieważności §5 uchwały nr 
208/XXVI/2012 Rady Gminy Czerwonak. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 20 głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad.8. Uchwała w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła projekt w/w uchwały i dokonała 
uzasadnienia. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad.9. Uchwała w sprawie podziału Gminy Czerwonak na stałe obwody głosowania. 
 Sekretarz Joanna Kowalczyk-Chudy przedstawiła projekt w/w uchwały i dokonała 
korekty w załączniku do uchwały. Siedzibą komisji obwodowej dla obwodu nr 4 (okręg 6 i 7) 
będzie Gminne Przedszkole im. Dzieci z Leszczynowej Górki. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 20 głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.10. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane 
przez przedszkola publiczne prowadzone przez Gminę Czerwonak. 

Dyrektor SAPO Jerzy Roch Kowalski przedstawił projekt w/w uchwały i poinformował, 
że ponowne uchwalenie związane jest z wnioskiem Prokuratora Prokuratury Rejonowej w 
Poznaniu o zmianę zapisów. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak poinformowała, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad.11. Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie regulaminu 
udzielania pomocy materialnej dla uczniów. 

Dyrektor SAPO Jerzy Roch Kowalski przedstawił projekt w/w uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak poinformowała, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad.12. Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie określenia zasad 
ustalania wysokości stawek opłaty targowej oraz zarządzenia jej poboru w drodze inkasa. 

Sekretarz Joanna Kowalczyk-Chudy uzasadniła projekt w/w uchwały i wyjaśniła, że 
wszystkie zmiany, które zostaną wprowadzone w aktach prawa miejscowego, będą musiały 
zostać ujednolicone i ogłoszone w terminie 12 miesięcy od dokonania zmiany. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Ad.13. Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie regulaminu 
korzystania z kąpieliska „Akwen Tropicana” w Owińskach. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad.14. Zmiana planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 r. 

Przewodniczący komisji Robert Maciejewski zwrócił się z prośbą o zmianę planu pracy 
Komisji Rewizyjnej na 2012 r. Wyjaśnił, że zmiana polega na wykreśleniu kontroli inwestycji 
remontowych na wybranym przykładzie. Komisja Rewizyjna obecnie prowadzi równolegle 
dwie obszerne kontrole w CRKF „Akwen” i obawia się, że z powodu braku czasu nie 
przeprowadzi zaplanowanej kontroli. Jednocześnie zapowiedział, że kontrola inwestycji 
remontowych zostanie wpisana w planie pracy na 2013 r. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie zmianę planu 
pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 rok. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych 
na sali. Uchwała została przyjęta 20 głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 12 
do protokołu. 
 
Ad.15. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Miękowo. 
Ad.16. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Mielno. 

Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak kompleksowo przedstawił projekty uchwał w 
sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Miękowo i Mielno. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekty obu uchwał. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera poinformowała, że komisja 
również pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiadomiła, że 
komisja także pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Miękowo. W głosowaniu wzięło udział 21 
radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 
13 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Mielno. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych 
z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 14 do 
protokołu. 
 
Ad.17. Dyskusja nad budżetem gminy na 2013 rok. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła prezentację projektu budżetu na 2013 r. 
Prezentacja stanowi załącznik nr 15 do protokołu. Prezentacja zawiera strukturę dochodów i 
wydatków, dynamikę dochodów i wydatków, główne źródła dochodów zadłużenie i spłatę 
zadłużenia oraz Wieloletnią Prognozę Finansową. 
 Wójt Mariusz Poznański zwrócił uwagę na trudność realizacji budżetu w przyszłym roku. 
Powiedział, że nie można sobie pozwolić na dokładanie do budżetu zadań, które w latach 
następnych będą generowały wydatki bieżące. Przed gminą stoi zadanie przejęcia trzech 
dworców kolejowych razem z mieszkańcami w Czerwonaku, Owińskach i Bolechowie. Nie 
zarezerwowano na to zadanie środków w budżecie na 2013 r., gdyż gmina nie przejęła 
jeszcze dworców. W związku z tym prawdopodobnie trzeba będzie znaleźć środki w trakcie 
roku poprzez cięcie inwestycji. 

Wójt poinformował, że w projekcie budżetu nie zarezerwowano również środków na: 
- boisko piłkarskie, Wójt zlecił przygotowanie dwóch koncepcji: boiska ze sztuczną trawą oraz 
z naturalną do wykorzystania ewentualnie na płycie przeznaczonej na boisko przy Orliku w 
Koziegłowach; 
- zagrożenia związane z inwestycjami realizowanymi przez Związek Międzygminny „Puszcza 
Zielonka”. W umowie z firmą „Aquanet” został postawiony warunek, że firma musi osiągnąć 
tzw. wartość ekologiczną (podłączenie odpowiedniej liczby mieszkańców), w przypadku nie 
osiągnięcia w/w wartości gmina z własnego budżetu będzie musiała dopłacać; 
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- zagrożenia związane ze zmianą przepisów z zakresu gospodarki odpadami. Na dzień 
dzisiejszy nie wiadomo kto będzie pobierał opłaty gmina, czy związek; 
- zagrożenia związane z programem Ministerstwa Oświaty, który zakłada niekorzystne dla 
gmin zmiany w przyznaniu dotacji na dziecko w przedszkolu publicznym oraz dopłaty gmin 
do przedszkoli niepublicznych. 
 Radna Wiesława Fedder powiedziała, aby radni zwracali uwagę na przekazywanie 
przez Wójta i Panią Skarbnik informacji, gdyż z przedstawionej prezentacji wynika, że 
subwencji od państwa dostajemy o 23,11% więcej natomiast środków własnych wydatkujemy 
tylko o 4,7 % więcej. Nieprawdą jest, że dużo dokładamy, a mniej dostajemy. 
 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, że Skarbnik podając dane mówiła o szkołach, 
rzeczywiście subwencji otrzymujemy więcej, ale nasz udział na przedszkola rośnie. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera przedstawiła opinię o 
projekcie budżetu Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Czerwonak. Przewodnicząca 
powiedziała, że komisja nie proponuje wielkich rewolucji. Po zapoznaniu się z projektem 
budżetu na 2013 rok i opiniami komisji stałych oraz klubów radnych o budżecie, komisja 
opiniuje go pozytywnie. 
 Komisja szczegółowo przeanalizowała  propozycje i zaproponowała następujące 
zmiany do budżetu:  
 

„Zdjęcie środków z następujących zadań: 
1. Rozdział 700 Dział 70004 § 4260 Zakup energii – 60 000 zł; 
2. Rozdział 700 Dział 70004 § 4300 Zakup usług pozostałych – 60 000 zł; 
3. Rozdział 710 Dział 71035 § 6050 Ogrodzenie terenu przeznaczonego na 

cmentarz komunalny w miejscowości Owińska – 95 000 zł; 
4. Rozdział 801 Dział 80101 § 6050 Kicin-szkoła (dach, ogrodzenie) – 50 000 zł; 
5. Rozdział 921 Dział 92109 § 6050 Modernizacje gminnych domów kultury -

między innymi Sokół - 50 000 zł; 
6. Rozdział 926 Dział 92601 § 4210 Akwen zakup materiałów – 44 000 zł; 
7. Rozdział 926 Dział 92601 § 4300 Akwen zakup usług pozostałych – 65 000 zł; 
8. Rozdział 852 Dział 85206 § 4170 GOPS wynagrodzenia bezosobowe – 5 000 zł; 
9. Rozdział 926 Dział 92605 § 2360 Pożytek publiczny (wspieranie kultury 

fizycznej) – 17 000 zł; 
10. Rozdział 900 Dział 90015 § 4300 Oświetlenie świąteczne – 10 000 zł; 
11. Rozdział 900 Dział 90015 § 6050 Oświetlenie gminy, wydatki inwestycyjne – 

60 000 zł. 
 

Razem: 516 000 zł 
 

Zaoszczędzone w/w środki komisja proponuje wprowadzić na następujące zadania: 
1. Rozdział 700 Dział 70004 § 6050 Adaptacja pomieszczeń na harcówkę ZHP – 

50 000 zł; 
2. Nowe zadanie - Centra wsi - projekty - 150 000 zł; 
3. Nowe zadanie - Światowid - Kicin park, projekt centrum wsi – 40 000 zł; 
4. Pożytek publiczny (28 000 zł): 

− Turystyka - 6 000 zł; 
− Wypoczynek dzieci i młodzieży - 6 000 zł; 
− Kultura, sztuka - 9 000 zł; 
− Ekologia – 4 000 zł; 
− Ochrona i promocja zdrowia, działania na rzecz osób niepełnosprawnych 

– 3 000 zł; 
5. Rozdział 926 Dział 92601 § 6050 Boisko do siatkówki przy Orliku – 40 000 zł; 
6. Rozdział 754 Dział 75495 § 6050 Monitoring – rozbudowa – 21 000 zł; 
7. Rozdział 926 Dział 92601 § 6050 Akwen – wykonanie zaplecza sanitarno-
szatniowego boisko ul. Leśna w Czerwonaku – 10 000 zł; 
8. Nowe zadanie – Karta dużej rodziny - 60 000 zł; 
9. Nowe zadanie – projekt parku w Koziegłowach – 50 000 zł; 
10. Nowe zadanie - portal „Naprawmy to” - 5 000 zł; 



7 
 

11. Rozdział 600 Dział 60016 § 6050 – Modernizacja ul. Obornickiej w Bolechowie 
(w przypadku oszczędności po przetargu komisja wnioskuje o pozostawienie 
środków na modernizację dróg) – 62 000 zł. 

 
Razem: 516 000 zł 

 
Propozycje komisji do listy zadań rezerwowych: 

1. Oświetlenie parku przy ul. Leśnej w Czerwonaku; 
2. Koncepcja i projekt poszerzenia ul. Słonecznej od ul. Okrężnej do Os. 40-

lecia PRL; 
3. Projekt parkingu przy Gimnazjum w Koziegłowach.” 

 
Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk zapoznał się z propozycją Komisji Budżetu i 

Finansów i stwierdził, że: 
- nad niektórymi wnioskami warto się zastanowić natomiast nie sposób zgodzić się ze 
zdjęciem środków w wysokości 95 000 zł z zadania: „Ogrodzenie terenu przeznaczonego na 
cmentarz komunalny w miejscowości Owińska”. Wyjaśnił, że za zgodą Rady Gminy został 
sporządzony akt notarialny, w którym Wójt Gminy zobowiązał się, że do 2017 roku zostanie 
wybudowany cmentarz; 
- pozostały środki pożytku publicznego na zadaniu wspieranie kultury fizycznej dlatego 
zasadnym jest ich ściągnięcie natomiast dziwi wprowadzenie kolejnych kwot na 
poszczególne zadania związane z pożytkiem publicznym tym bardziej, że w poprzednim 
miesiącu została podjęta uchwała w sprawie programu współpracy Gminy Czerwonak z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2013 rok i nikt nie zgłaszał żadnych 
uwag; 
- Zastępca Wójta popiera pomysł centrów wsi, wziął udział w posiedzeniu komisji, na którym 
projektant zapoznała radnych z koncepcją; 
- boisko do siatkówki przy Orliku należy rozpatrywać w kontekście budowy boiska 
pełnowymiarowego; 
- Karta Dużej Rodziny – wyjaśnił, że Akwen, GOPS oraz Sokół w swojej ofercie mają ulgi dla 
rodzin wielodzietnych. Zastępca Wójta nie zna programu Karty Dużej Rodziny więc trudno mu 
się odnieść. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak poinformował, że również zapoznał się z 
propozycjami komisji. Powiedział, że niektóre będzie można zrealizować natomiast inne są 
mało czytelne: 
- zakup energii – na pewno będą oszczędności, gdyż planowane jest zawarcie wspólnej 
umowy na dostawę energii dla wszystkich jednostek; 
- oświetlenie świąteczne – powstają nowe drogi dlatego warto pozostawić środki na tym 
zadaniu. Powiedział, że przyjrzy się i sprawdzi z jakich paragrafów można ściągnąć 10 000 zł 
np. z korzystnie rozstrzygniętego przetargu; 
- oświetlenie gminy, wydatki inwestycyjne – środki zaplanowane na tym zadaniu planuje 
przeznaczyć na oświetlenie nowych dróg gminnych, wyjaśnił, że mieszkańcy składali wnioski 
o nowe oświetlenia. 
 Radny Wojciech Skrzekut wyjaśnił, że oświetlenie ul. Wodnej w Kicinie ma zostać 
wykonane razem z parkiem w ramach projektu realizowanego przez Stowarzyszenie 
Światowid. 
 Kierownik CRKF „Akwen” Agata Kuszyńska odniosła się do propozycji komisji. 
Powiedziała, że obiekty są coraz starsze i wymagają wymiany urządzeń. Obiecała 
wydatkować środki bardzo rozsądnie. Dlatego na przyszły rok muszą być zaplanowane środki 
na naprawy. W paragrafie 4300 uwzględniono półkolonie i zimowiska oraz remonty placów 
zabaw, które przekazano Akwenowi, a które wymagają szeregu remontów. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zwrócił się z prośbą do kierownika o 
przygotowanie zestawienia co składa się na ogólne kwoty zarezerwowane w budżecie na 
poszczególnych paragrafach Akwenu. 
 Dyrektor GOPS Małgorzata Brzezińska-Budych powiedziała, że środki zaplanowane 
przez komisję do zdjęcia w wysokości 5 000 zł zostały zarezerwowane na opłacanie asystenta 
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rodziny zatrudnionego na godziny jeśli będzie taka potrzeba, rodziny zagrożonej odebraniem 
dzieci. Program ten obejmuje również wspieranie rodzin prawidłowo funkcjonujących w 
wychowywaniu dzieci. Kwota została zarezerwowana na tym zadaniu profilaktycznie w 
wysokości 15 000 zł. Dyrektor poinformowała, że spotyka się z kierownikami placówek w celu 
rozpoznania tematu zniżek dla rodzin wielodzietnych w związku z Kartą Dużej Rodziny. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiedziała, że cieszy 
fakt uwzględnienia wniosku komisji dotyczący dokończenia remontu harcówki jednak 
zastanawia się dlaczego Komisja Budżetu i Finansów nie rozpatrzyła wniosku Komisji Oświaty, 
Kultury i Sportu do końca, gdyż wnioskiem komisji było zdjęcie kwoty 50 000 zł z zadania „sala 
widowiskowa” i przeznaczenie ich na remont harcówki. Natomiast na w/w przeznaczono 
środki zdjęte z innego zadania, a nie z sali widowiskowej. Radna zastanawia się nad 
wydatkowaniem środków na Kartę Dużej Rodziny, gdyż nie zna regulaminu funkcjonowania 
programu. Powiedziała, że warto zastanowić się nad wnioskiem Komisji Budżetu i Finansów 
dot. zdjęcia środków z modernizacji gminnych domów kultury (50 000 zł) zdaniem radnej 
kwotę na tym zadaniu należy pozostawić, a zdjąć w tej samej wysokości z projektu sali 
widowiskowej w Koziegłowach. Martwi fakt niezarezerwowania środków w budżecie na 2013 
r. na budowę sali gimnastycznej w Owińskach. Komisja Oświaty, Kultury i Sportu uważa, że w 
2013 roku Rada Gminy powinna rozstrzygnąć, czy w budżecie na 2014 rok przeznaczyć środki 
na budowę sali gimnastycznej w Owińskach, czy budowę sali widowiskowej w Koziegłowach 
zwłaszcza, że jest opracowany projekt sali w Owińskach. Komisja Oświaty, Kultury i Sportu 
proponuje wprowadzić zadanie „Budowa sali gimnastycznej w Owińskach” do Wieloletniej 
Prognozy Finansowej. Przewodnicząca komisji zapytała, czy w projekcie budżetu nie wystąpił 
błąd, gdyż w zadaniach GOPS zarezerwowano tylko 2 000 zł na dożywianie dzieci. Ponadto 
zapytała dlaczego realizacja zadania „Koncepcja i projekt ul. Źródlana w Czerwonaku (od 
nowego łącznika do ul. Leśnej) jest przewidziana na okres 2012-2014 skoro inne zadania 
kończą się na roku 2013 r. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera wyjaśniła, że komisja 
zrealizowała wniosek Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, potrzebne środki na harcówkę znalazła 
na innym paragrafie. Na zadaniu „Budowa sali widowiskowej w Koziegłowach” jest 
potrzebna kwota jaka została zarezerwowana w projekcie budżetu. Powiedziała, że nie jest 
przeciwna realizacji budowy sali gimnastycznej w Owińskach, ale zgodnie z tym, co 
powiedział Wójt na komisji uważa, że nie można wprowadzać do budżetu dwóch tak dużych 
zadań. Przewodnicząca jest przeciwna na dzień dzisiejszy Karcie Dużych Rodzin pomimo, że 
komisja, której jest przewodniczącą, popiera zadanie. Podkreśliła, że jest przeciwna, gdyż nie 
znane są kryteria regulaminu funkcjonowania karty, ale to nie oznacza, że nie jest 
prorodzinna. Przewodnicząca komisji uważa, że wnioskodawcy powinni skonsultować się z 
dyrektorem GOPS w tej sprawie. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak powiedział, że nie będzie rozstrzygał, która 
inwestycja jest ważniejsza. Zdaniem Przewodniczącego obydwie powinny być realizowane 
równocześnie. 
 Radny Andrzej Moczulski zwrócił uwagę, że w trudnej sytuacji gospodarczej 
rezerwowane są środki na zadania, które w przyszłości będą generowały koszty. Zdaniem 
radnego nie można ścinać środków z zadań koniecznych do realizacji, a takimi są: 
modernizacja kanalizacji przy domu kultury w Promnicach, czy remont Sokoła w Czerwonaku. 
Radny skrytykował też wniosek ścięcia środków przez Komisję Budżetu i Finansów z oświetlenia 
świątecznego. Za konieczne uważa budowę sali gimnastycznej w Owińskach. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych wyjaśniła, że pomysłodawcą Karty 
Dużej Rodziny jest radny Jacek Sommerfeld. Temat ten był omawiany na posiedzeniach 
Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia, która wie jakie zadania realizuje GOPS w 
tym zakresie. Radna wyraża nadzieję, że ta dyskusja przyczyni się do tego, aby przyjąć 
założenia systemowe. Poinformowała, że różne działania są prowadzone w GOPS, Akwenie, 
Sokole i w Wydziale Promocji. Środki muszą być zarezerwowane, aby móc dyskutować. 
Komisja jest przygotowana do dyskusji, posiada wszystkie potrzebne dane. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak wyjaśniła, że nie jest 
przeciwna Karcie Dużej Rodziny, ale uważa, że najpierw należy przedyskutować temat, 
wyciągnąć wnioski i opracować regulamin. Zapytała na jakiej podstawie została 
zarezerwowana kwota na realizację w/w zadania w wysokości 60 000 zł. 
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 Radny Jacek Sommerfeld powiedział, że wielokrotnie wnioskował o powstanie boiska 
pełnowymiarowego ze sztuczną nawierzchnią. Również teraz wnioskuje o wprowadzenie do 
budżetu środków na realizację zadania. W całej gminie jest tylko jedno boisko 
pełnowymiarowe. Radny proponuje przeznaczyć na w/w zadanie środki z oszczędności po 
przetargach. Poinformował, że wczoraj odbyło się spotkanie radnych z przedstawicielami 
klubu LKS Kicin w sprawie przejęcia obiektu. Radny odniósł się do propozycji Komisji Budżetu i 
Finansów: 
- parking przy gimnazjum w Koziegłowach – zdaniem radnego realizacja jest wskazana; 
- Karta Dużej Rodziny – temat był omawiany na posiedzeniach komisji, program został 
wprowadzony w wielu gminach. Prowadzi on do wyrównywania szans dzieci z rodzin 
wielodzietnych. Z 1500 osób, którym można było by zaproponować korzystanie z karty tylko 
200 osób korzysta z pomocy społecznej. Karta nie powinna być łączona z pomocą 
społeczną, ale z promocją. Radny poinformował, że jest przygotowany projekt uchwały, z 
którym chce zapoznać radnych w najbliższym czasie. 
 Radna Wiesława Fedder zapytała, czy jest opracowana koncepcja lub projekt na 
budowę parku w Koziegłowach. Zapytała również gdzie w budżecie zarezerwowano środki 
na remonty chodników oraz czy zarezerwowano je na remont chodników na Osiedlu Leśnym 
w Koziegłowach. Odnosząc się do wypowiedzi kierownika Akwenu wyjaśniła, że środki 
komisja ściągała z całego Akwenu, a nie z pływalni, jeśli będą potrzebne środki na remonty 
wówczas komisja poprze ich wydatkowanie. 
 Wójt Mariusz Poznański odniósł się do propozycji radnych: 
- projekt parku w Koziegłowach – pierwotnie Spółdzielnia Mieszkaniowa w Koziegłowach 
miała budować parking, a gmina park. Jednak Spółdzielnia uznała, że nie na swoim gruncie 
nie wybuduje parkingu, a na tym terenie nie ma planu miejscowego dlatego gmina nie 
mogła wydzielić gruntów i przekazać ich Spółdzielni. W związku z tym gmina wybudowała 
parking, a temat budowy parku pozostał, bo Spółdzielnia Mieszkaniowa nie chce go 
budować. Realizacja budowy parku to koszt około 1 000000 zł i na dzień dzisiejszy gminy nie 
stać na realizację tego zadania; 
- budowa sali gimnastycznej w Owińskach – nie można równocześnie realizować dwóch 
dużych zadań. Budowę sali gimnastycznej w Owińskach najwcześniej będzie można 
rozpocząć w 2014 r. Decyzją Rady Gminy w pierwszej kolejności będzie budowana sala 
widowiskowa w Koziegłowach; 
- budowa parkingu przy szkole w Koziegłowach – gminy nie stać na budowę parkingu 
wyłącznie na potrzeby szkoły. 
 Radna Wiesława Fedder powiedziała, że wspólnymi siłami można szukać 
oszczędności w budżecie i przeznaczyć je na zadania zaproponowane przez radnych. 
 Radny Jacek Sommerfeld: 
- poprosił Zastępcę Wójta Tomasza Stellmaszyka, aby odniósł się do kwestii budowy boiska; 
- radny widzi potrzebę budowy parkingu przy gimnazjum w Koziegłowach. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak odpowiadając na pytanie radnej Wiesławy 
Fedder powiedział, że tam gdzie planowana jest budowa drogi, tam będzie realizowany 
chodnik. Zostały również zaplanowane modernizacje chodników, które są zapisane w 
projekcie budżetu w Wydziale Zarządzania Drogami. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiadając na pytanie radnego Jacka 
Sommerfelda wyjaśnił, że program dofinansowania obiektów sportowych, który realizowany 
jest przez Ministerstwo Sportu został zawieszony, obiecał sprawdzić w przyszłym tygodniu, czy 
zostanie wznowiony. 
 
Ad.18. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował obecnych, że spotkanie 
wigilijne, w którym będą uczestniczyć pracownicy urzędu, radni i sołtysi odbędzie się w dniu 
sesji, tj. 20 grudnia 2012 r. o godz. 14.00 w Urzędzie Gminy w Czerwonaku. 
 Radna Ewa Banaszak przekazała informację otrzymaną od Dyrektora GOPS 
Małgorzaty Brzezińskiej-Budych, że na podwieczorki w świetlicach w budżecie na 2013 r. 
przeznaczono środki w kwocie 16 000 zł, a oprócz tego zarezerwowano również środki w 
kwocie 4 300 zł na zakup materiałów i usług. Środki te przeznaczone są na zakup produktów 
w celu przygotowania posiłków. 
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 Radna Renata Walerych poinformowała, że do Klubu Radnych PiS dołączył radny 
Marek Pietrzyński. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poprosił o przekazanie tej informacji drogą 
formalną tzn. na piśmie. 
 Radny Leszek Lesiczka zwrócił uwagę na następujące kwestie: 
- aby już we wrześniu wysypać piasek w newralgicznych miejscach na drogach; 
- przypomniał problem ul. Gwarnej w Kicinie; 
- zwrócił uwagę na zbyt małe pojemniki na piasek; 
- zaproponował, aby zastanowić się jak można pomóc mieszkańcom w przypadku wysokich 
opłat za śmieci; 
- zaapelował o zrozumienie osób, które mają odmienne zdanie odnośnie hali widowiskowej w 
Koziegłowach; 
- przypomniał prośbę Stowarzyszenia Len, która dotyczy wsparcia finansowego w celu 
przeprowadzenia audytu uwarunkowań środowiskowych w kwocie 3,500 zł; 
- zapytał czy można zmienić granice okręgów wyborczych w taki sposób, aby Kicin nie był 
podzielony na 2 okręgi. 
 Radna Tatiana Kędziora poruszyła następujące kwestie: 
- poinformowała obecnych o nowej formule obchodów Powstania Wielkopolskiego. Zwróciła 
się do radnych i sołtysów z prośbą o przekazywanie ewentualnych propozycji dotyczących 
obchodów na jej ręce lub do Wydziału Rozwoju i Promocji; 
- zapytała o powód zmiany organizacji ruchu na ul. Leśnej w Czerwonaku. 

Radny Jacek Sommerfeld powiadomił obecnych o następujących sprawach: 
- poinformował, że reprezentacja Gimnazjum w Czerwonaku awansowała do finału 
powiatowego w zespołowej grze sportowej (piłka ręczna); 
- w imieniu Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia powiedział, że ubolewa nad 
brakiem konsultacji z komisją postawienia znaków kontroli radarowej. Radny poinformował, 
że komisja ma uwagi odnośnie postawienia w/w znaków. 

Radny Andrzej Moczulski zadał następujące pytania: 
- czy odśnieżaniem są objęte wszystkie ulice i czy można określić po ilu godzinach po 
opadach drogi będą odśnieżane; 
- kto jest odpowiedzialny za podjęcie decyzji w zakresie wyboru na stanowisko Dyrektora 
CRKF „Akwen”. 

Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak odpowiedział na pytania radnych: 
- ul. Gwarna w Kicinie – trudność polega na tym, że nadal realizowana jest budowa 
kanalizacji. Zastępca Wójta zapowiedział, że osobiście sprawdzi jak przedstawia się sytuacja 
w terenie; 
- pojemniki z piaskiem – obecnie na terenie gminy ustawiono 30 sztuk pojemników, ale w 
najbliższym czasie planowany jest zakup 20 sztuk; 
- zmiana podporządkowania ulic na skrzyżowaniu ul. Leśnej i ul. Zdroje związana jest z brakiem 
widoczności od ul. Zdroje oraz z przewidywanym zwiększeniem ruchu w kierunku Dziewiczej 
Góry; 
- znaki radarowe – temat był poruszany na Komisji Bezpieczeństwa Polityki Społecznej i 
Zdrowia. Decyzje, dotyczące postawienia znaków, podejmował Powiat i Komenda Miejska 
Policji, a oprócz tego gmina ma obowiązek informowania mieszkańców w jakich miejscach i 
godzinach będzie przeprowadzana kontrola; 
- kolejność odśnieżania ulic – zostanie przygotowany wykaz ulic dla sołtysów, które podlegają 
odśnieżaniu z informacją po jakim czasie po opadach można spodziewać się odśnieżenia. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiedział na pytania radnych: 
- ekspertyza dotycząca firmy Bros – została uzyskana zgoda Wójta na wydatkowanie środków 
na ekspertyzę. W tym celu zostanie podpisane zarządzenie, które umożliwi przeniesienie 
środków między paragrafami; 
- śmieci – jeśli uchwała nie zostałaby podjęta to gminy podjęłyby uchwały do końca roku 
bez Gminy Czerwonak. W takim przypadku gmina sama musiałaby zapewnić odbiór i 
zagospodarowanie odpadów. To byłoby związane z zatrudnieniem i wyszkoleniem ludzi oraz z 
organizowaniem przetargów, aby od 1 czerwca wskazać miejsce, w którym odpady będą 
składowane. Gmina nie jest przygotowana ani merytorycznie ani finansowo. 



11 
 

 Sekretarz Joanna Kowalczyk-Chudy odpowiedziała, że w przypadku Kicina nie ma 
możliwości zmiany granic okręgów. Taka możliwość istnieje w przypadku ul. Piłsudskiego 27b 
w Koziegłowach w przypadku zmiany granicy sołectw. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zapytał, co było powodem odwołania 
licytacji dróg w Klinach. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiedział, że komornik zawiesił postępowanie 
na 3 miesiące. Natomiast gmina będzie się starała zostać wierzycielem. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zapytał czy istnieje potrzeba, aby w przyszłym 
roku uchwalić nową uchwałę w przypadku postępowań komorniczych. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiedział, że na chwilę obecną nie ma 
potrzeby podejmowania nowej uchwały. 
 
Ad.19. Zamknięcie sesji. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zamknął XXVIII sesję Rady Gminy 
Czerwonak. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziły: 
Monika Grzebielucha 
Izabela Lesiecka 


